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De N-VA is dé gemeenschapspartij bij uitstek. We geloven dat mensen niet op zichzelf staan, maar dat 

ze deel uitmaken van onze Vlaamse gemeenschap. Een gemeenschap met een gezamenlijke taal,  

het Nederlands en met gezamenlijke waarden en normen. 

Mensen maken die gemeenschap, mensen maken hun buurt, hun wijk en hun dorp. Ze maken die sámen 

door de school te ondersteunen, deel te nemen aan culturele of andere activiteiten, een buurtbarbecue  

te organiseren, zich te engageren in jeugd, sport en cultuurverenigingen, en ga zo maar door…

Met N-VA aan het roer is onze gemeente meer dan ooit beginnen bruisen. De gemeente organiseert zélf en 

ondersteunt. Katelijne zingt en danst elke zomer weer, we trappen samen telkens het nieuwe jaar op gang, 

Vlaanderen feest is een gezinsevenement geworden, onze jaarmarkten zijn herboren, ons erfgoed wordt 

beter beheerd dan nooit tevoren, ons verenigingsleven krijgt de ondersteuning die het verdient, er zijn 

steeds meer activiteiten en evenementen en onze skwinkelaars varen er wel bij. 

Die dynamiek is voelbaar bij de vele Katelijnenaars en Waveraars. Zo wordt ons Vlaanderen, onze gemeente 

écht van ons. Zo wordt het de mooiste plaats die er is. Een gedeelde plaats. Maar dat vraagt engagement, 

van het beleid maar ook van de mensen zélf. Want dat dorp, die gemeenschap, die moeten we samen 

maken. Het gaat om een gedeelde verantwoordelijkheid. Van ons allemaal.

Mensen die niet meekunnen ondersteunen we. Dat kan een financieel duwtje in de rug zijn om mensen  

terug op eigen benen te laten staan, dat kan een zorgaanbod zijn door onze eigen diensten of een  

degelijke ondersteuning van mantelzorgers. Dat kan ook een taalaanbod zijn voor nieuwe inwoners of  

een vorm van jobcoaching. We willen dat iederéén kan deelnemen aan onze Katelijnse gemeenschap.  

Zij die niet meewillen laten we niet in de hangmat belanden maar grijpen we bij het nekvel.  

Zij die radicaliseren en onze samenleving en onze waarden niet aanvaarden hebben hier geen plaats.

De N-VA wil samen met al haar inwoners onze dorpsgemeenschap blijven maken en kneden.  

Elke dag opnieuw. Nu, de volgende bestuursperiode, en nog lange tijd daarna.

IDENTITEIT & GEMEENSCHAP
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SOCIAAL

	We zetten in op een efficiënt en resultaatgericht sociaal beleid. Het verhogen van doorstroom,  

zelfredzaamheid en activering blijft prioritair.  

	We werken heel gericht samen rond de armoedeproblematiek met scholen, kinderopvang en  

jeugdverenigingen. We proberen armoedesignalen te onderscheppen en mensen te begeleiden  

vóór het te laat is. De ervaring leert immers dat mensen pas hulp vragen als de schuldenberg al te hoog is. 

Armoede voorkomen blijft prioritair. Daarom trekken we ons kinderarmoede project door en hopen we de spiraal 

die armoede vaak is te doorprikken.

	De sociale tewerkstelling is de laatste jaren dankzij N-VA verdrievoudigd. We houden die koers  

resoluut aan omdat we ervan overtuigd zijn dat een job de beste manier is om uit de armoede  

te blijven, eigenwaarde creëert, de taal bijbrengt en een sociaal netwerk oplevert.

	We lanceren een SOMO-fonds.1 Dit is een vorm van aanvullende steun bovenop het leefloon voor  

mensen die arbeidsbereid zijn of die zelf jarenlang hebben bijgedragen aan onze gemeenschap maar door pech 

of tegenslag in een precaire situatie zijn beland. 

	Om mensen met een leefloon de nodige professionele en sociale vaardigheden bij te brengen zal telkens  

bekeken worden of er een vorm van wijk-werken kan worden opgelegd. Dat kan gaan over toezicht in  

schoolrefters, assistentie bij het oversteken, activiteiten ondernemen met senioren in een woonzorgcentrum, 

enzovoort… 

	We investeren in de verdere uitbouw van onze voedselbedeling.
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ZORG

	Om vereenzaming tegen te gaan lanceren we een project “Meld Isolement”. Dit is een samenwerkingsverband 

van lokale actoren in onze gemeente, die – ieder vanuit hun eigen opdracht – snel proberen te reageren op  

meldingen van sociaal isolement. 

 Onze maatschappelijk werkers zullen meer op huisbezoek gaan en extra aandacht hebben voor vereenzaming. 

 In ons meerjarenplan besteden we voldoende aandacht aan ouderenzorg. De groei van rusthuisbedden,  

assistentiewoningen en uren thuiszorg wordt opgevolgd en bijgestuurd naargelang de noden. 

 We maken afspraken met het nieuwe Zorgbedrijf Rivierenland om de zorg op maat van onze ouderen te  

organiseren en dit met aandacht voor zorg aan huis. Het dienstverleningsaanbod moet dan ook ruim genoeg zijn: 

thuiszorg, thuisverpleging, mantelzorg, maaltijden aan huis, dagopvang en diverse vormen van vernieuwende  

en ondersteunende technologie zoals het werken met beweegsensoren in service-flats en rusthuiskamers. 

 We stimuleren het overleg met alle zorgpartners om het aanbod sluitend en vernieuwend te organiseren.  

Naast Zorgbedrijf Rivierenland denken we aan Huyze de Pauw, Borgerstein en Zorgbedrijf Antwerpen.  

We steken minstens 2 keer per jaar de koppen samen met de directies.

 We bouwen een lokaal dienstencentrum tegen 2020 op de site aan de Wilsonstraat. In dit dienstencentrum 

kunnen senioren vormingen volgen, lezingen bijwonen, zelf activiteiten organiseren of gezellig samen een pint 

drinken. 

 Het lokaal dienstencentrum zal 3 keer per week een dorpsrestaurant organiseren waar onze senioren aan een 

betaalbare prijs samen een maaltijd kunnen nuttigen. Het dorpsrestaurant stelt zich ook open voor mensen en 

gezinnen in een kansarme situatie.

 We ondersteunen onze mantelzorgers aan de hand van een mantelzorgpremie. We brengen hen samen door 

infosessies te organiseren waarbij ze bovendien heel wat ervaringen kunnen uitwisselen. Onze CADO (dagop-

vang) zorgt er bovendien voor dat mantelzorgers hun zorgbehoevende, één of enkele dagen per week, in goede 

en deskundige handen kunnen achterlaten zodat ze tijd voor zichzelf kunnen nemen en even kunnen bijtanken.

 Zorgbedrijf Rivierenland bouwt een zorgwinkel uit waar handige producten, diensten  en informatie worden  

aangeboden die het leven voor onze senioren makkelijker en aangenamer kunnen maken.

 We blijven de mindermobielencentrale van Zorgbedrijf Rivierenland ondersteunen.

 We onderzoeken en bespreken hiervoor ook de eventuele aankoop van een elektrisch busje, toegankelijk voor 

mindervaliden.

 Binnen onze gemeente rollen we een programma uit rond integrale toegankelijkheid of ‘toegankelijkheid voor 

iedereen’. Niet alleen personen met een beperking, maar ook oudere mensen, mensen met een tijdelijke 

beperking of ouders met een kinderwagen. We richten een werkgroep op met geëngageerde inwoners om te 

bekijken hoe dit concept kan inhaken op andere beleidsdomeinen en diensten. 

 Bij het toekennen van bouwvergunningen voor handelszaken en appartementsgebouwen zullen we steeds  

een toegankelijkheidstoets houden.
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INTEGRATIE

	We vragen niet aan nieuwkomers om hun verleden af te werpen, we vragen hen wél om onze gemeen-

schappelijke toekomst te delen, om snel Nederlands te leren, om zich in te passen in ons waarden- en normen-

bestel en om actief mee vorm te geven aan onze Vlaamse samenleving. 

 De voertaal in Sint-Katelijne-Waver is én blijft het Nederlands. We steunen dan ook initiatieven die oefenkansen 

creëren om Nederlands te leren. In het verleden organiseerden we reeds samen inburgeren, conversatietafels, 

Nederlandse taallessen, enzovoort… 

 Het bijzonder comité voor de sociale dienst kan in gevallen van taal –en leerachterstand leeflooncliënten met 

kleuters,  verplichten hun kinderen naar de kleuterschool te sturen. Bij een consistente weigering kan het leefloon 

deels of zelfs volledig worden ingetrokken.

 Een geloofwaardig terugkeerbeleid staat of valt met het uitwijzen van mensen zonder wettig verblijf.  

Onze agenten worden extra waakzaam gemaakt rond deze problematiek. 

 Wie een inburgeringsattest heeft behaald kan rekenen op onze waardering. Het attest is een belangrijke en grote 

stap in de richting van een succesvolle integratie. We  zetten het feestelijk uitreiken van de inburgeringsattesten 

dan ook verder. De “Welkom-waarde” van deze plechtigheid is van groot belang voor nieuwe inwoners.

 De overheid en haar dienstverlening zijn perfect neutraal. De scheiding van kerk en staat is immers één van  

onze basisbeginselen. We verbieden dan ook alle mogelijke zichtbare religieuze symbolen in onze  

overheidsgebouwen.
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CULTUUR, ERFGOED EN TOERISME

	Onze gemeente heeft heel wat te bieden op het vlak van cultuur en erfgoed. Er zijn tal van cultuur- en erfgoed-

verenigingen met elk hun eigen insteek, ideologie en werking. Op het culturele patrimonium, roerend en  

onroerend, binnen onze gemeente zijn nogal wat centrumsteden brandend jaloers en uiteraard wil  

Sint-Katelijne-Waver graag verder bouwen aan het eigen culturele aanbod. We maken een oplijsting en  

doorlichting zodat de gemeente gericht een meerwaarde biedt en een concreet beleid kan voeren.

 Ons gemeentelijk cultuurbeleid coördineert dit diverse aanbod. We werken samen met andere actoren zoals de 

academie, de cultuurraad, de Bib en de cultuurverenigingen. 

 De bib wordt een volwaardige actor in ons cultuurbeleid en manifesteert zich steeds meer als een open Vlaams 

huis dat plaats biedt voor literatuur, lezingen en ontmoeting. 

 Onze cultuurverenigingen kunnen blijvend rekenen op werkings- en projectsubsidies zodat de diversiteit in het 

aanbod bewaard blijft. 

 We ontsluiten het culturele aanbod van de gemeente en haar partners online. Informeren én reserveren kan vanachter 

de eigen computer. Tegelijkertijd behouden we de klassieke balie omdat een persoonlijke toets en meer achter-

grondinfo vaak belangrijk is en cultuurparticipatie bevordert. In beide gevallen dient dit laagdrempelig te gebeuren.

 We schakelen de mindermobielencentrale van ons Zorgbedrijf Rivierenland in om bij gemeentelijke culturele 

activiteiten mensen die slechter te been zijn, ter plaatse te brengen. 

 De N-VA pleit voor een actieve ondersteuning van het Vlaamse Meesterschap (muziek, letterkunde, theater, …)  

in samenwerking met de culturele verenigingen en de middenstand.

 We zorgen voor aansluiting bij de regionale erfgoedwerking en we ondersteunen erfgoedinitiatieven zoals het 

Klasje van Toen, het Gemeentelijk Documentatiecentrum en de Bunkerroute.

	De N-VA wil een aantal van onze verborgen parels nog meer en beter in de kijker plaatsen. De wintertuin en andere 

schatten van de Ursulinen-site, het domein Roosendael, de gebouwen van Borgerstein maar ook ‘t GROM (Groen-

temuseum) en het Sint-Michielskasteel -en park verdienen Vlaamse en zelfs internationale aandacht. De gemeente 

draagt haar steentje bij in het onderhoud van deze waardevolle sites en bouwt mee aan de marketing van deze parels. 

 Hiertoe werken we samen met toeristische diensten van omliggende steden zoals Lier, Mechelen, Antwerpen en 

Brussel. Door ons aanbod op te nemen in hun toeristische pakketten zal de ontsluiting verbeteren. 

 Bij de uitbouw van ons toeristisch aanbod betrekken we onze lokale middenstand zodat ook zij de vruchten 

kunnen plukken van ons rijke culturele aanbod. 

 Voor de Ursulinen site gaan we in overleg met de stichting die het domein beheert om het park en het bos open 

te stellen voor iedereen. Zo kunnen ook eigen inwoners genieten van de pracht en de rust van deze site.

 We gaan in overleg met de kerkfabriek om kerken meer open te stellen voor culturele initiatieven. We brengen  

de kerkfabrieken dan ook in contact met culturele verenigingen om eventuele samenwerking te bevorderen.

 Gezien het succes van het recent aangelegde kampeerwagenterrein aan het gemeentehuis bekijken we of  

een nieuwe locatie in de buurt van één van onze historische en toeristische parels haalbaar is.

 Het fiets- en wandelnetwerk wordt verder (digitaal) uitgebouwd en gepromoot.
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VRIJE TIJD

	Het aantal evenementen in onze gemeente is dankzij het huidige bestuur toegenomen. Sint-Katelijne-Waver 

bruist weer! Katelijne zingt en danst elke zomer opnieuw, we trappen telkens in één van onze kernen het nieuwe 

jaar op gang, we hebben “Vlaanderen feest” teruggegeven aan de Vlaming door het uit te laten groeien tot een 

populair gezinsevenement, de Kadodderloop blijft groeien en professionaliseren, onze jaarmarkten steken einde-

lijk in een nieuw jasje en elk jaar vieren we een aantal Katelijnse Keien tijdens een chique maar toegankelijk gala. 

 Feestcomités zoals Waver Feest, Elzestraat Leeft en het jaarmarktcomité van het Centrum kunnen op onze steun 

blijven rekenen. De toelage voor de organisatie van de jaarmarkt en de rommelmarkt trekken we op. 

 We blijven onze verenigingen, scholen en buurtinitiatieven ondersteunen bij de organisatie van hun activiteiten 

door onder meer (impuls)subsidies en een professionele uitleendienst voor materialen.

 Bij het plannen en het ondersteunen van evenementen maken we steeds goede afspraken met de omwonenden 

en de middenstand. De leefbaarheid moet immers gegarandeerd worden waardoor maatregelen nodig zijn rond 

het einduur, het geluidsniveau en de handhaving van eventuele overlast.

 Onder impuls van de N-VA behaalde onze gemeente het label van Kindvriendelijke Gemeente. In dossiers waar-

bij kinderen en jongeren betrokken zijn zullen we nog meer inspraak organiseren. Maar ook structureel vergroten 

we de inspraak door de huidige jeugdraad om te vormen tot een jeugdwerkraad, waar jeugdbewegingen mekaar 

ontmoeten, uitwisselen en discussiëren. 

 We richten een nieuwe jeugdraad op voor de “niet-georganiseerde” jeugd vanaf 12 jaar omdat ook hún stem telt.

 We trekken resoluut de kaart van een kindergemeenteraad voor 8- tot 12-jarigen. 

 Om op maat te kunnen communiceren maken we werk van een hippe kinder-huisstijl met een eigen mascotte als 

herkenningspunt.

 We sensibiliseren, informeren en ondersteunen G-sportwerking bij de verenigingen.

 Onze gemeente telt ontzettend veel jeugd- en sportverenigingen. We promoten en ondersteunen de onderlinge 

samenwerking door een coördinerende rol op te nemen.

 Onze verenigingen werden nooit eerder financieel en logistiek zo sterk ondersteund. We denken daarbij zowel 

aan de grote als aan de kleinere verenigingen. De verenigingen zullen kunnen blijven rekenen op deze steun, 

zowel structureel als via impulssubsidies.

 Er zijn heel wat speel- en sportterreinen bij gekomen. Denk maar aan de sportkooi aan de bib, de speeltuin 

achter het gemeentehuis, het  frisbee-terrein in de Kegelshoekwijk, de wilgenhutten in de Valkstraat, de speeltuin 

aan Torekensvelden, de fitnesstoestellen aan het gemeentehuis, het skate- en steppark aan de Leliestraat,  

enzovoort… De  N-VA wil nog meer sport- en speelprikkels, verspreid over de hele gemeente.  

We plaatsen bijvoorbeeld nog meer sportkooien zoals aan de bib.
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VRIJE TIJD

	We plaatsen verschillende speeltoestellen voor kinderen met een beperking.

 De mountainbikeroute wordt eindelijk gefinaliseerd.

 We willen een speelbos, zoals het Pasbrugbos, in elke kern.

 Met het RUP Bruultjeshoek (Ruimtelijk Uivoeringsplan Bruultjeshoek) tekenden we een omvangrijk binnenge-

bied uit in onze gemeente met sport en spel voor jong en oud. We toveren dit om tot een waar sport- en speel-

paradijs. Niet alleen de scouts en de gidsen worden hier gehuisvest, we voorzien er ook een uitbreiding van de 

sporthal, de inplanting van een voetbalveld, strandvolleyveld, grasvolleyveld, een BMX-parcours, een Finse  

piste en tal van fitnesstoestellen.

 We behouden het succesvolle concept van sporttak in de kijker en koppelen hier, in samenwerking met een 

sportclub, een “Start to” initiatie aan. 

 We verhogen de huidige subsidies voor sportverenigingen om hun sportinfrastructuur te renoveren. Zo kunnen 

onze sporters, zowel jong als oud, hun hobby in kwalitatieve omstandigheden uitoefenen en neemt de vereniging 

en club zelf de verantwoordelijkheid van wat zij nodig achten voor hun vereniging of club.

 Het subsidiereglement voor verenigingen voor grote infrastructuurwerken, waarvan onder meer de scouts en  

gidsen van Roeland, Sint-Lucia en Parsival en voetbalclubs KFC Katelijne en SK Wavria  mee hebben gebouwd 

of verbouwd, wordt geëvalueerd en bijgestuurd. De N-VA wenst minstens dat de aanvraag één maal per  

legislatuur kan gebeuren. Dit is momenteel één maal om de 10 jaar.

 De gemeente gaat een samenwerking aan met de voetbalclubs voor de aanleg van kunstgrasvelden.

 De jongeren van onze gemeente hebben nood een stek waar ze kunnen uitgaan, dansen en fuiven. De bestaande 

fuifzaaltjes zijn vaak te klein, te verouderd en liggen -in het midden van onze kernen- niet ideaal. We starten in 

2019 dan ook met de bouw van een fuif -en evenementenzaal, centraal in onze gemeente op het kruispunt van 

de Leliestraat met de Dreefvelden.

 Omdat er nog heel wat andere noden leven bij inwoners en verenigingen zal de zaal multifunctioneel kunnen 

worden ingezet voor allerhande evenementen, beurzen, concerten, dans -en toneelvoorstellingen. 

 Gezien het gemeentelijke en stedelijke cultuuraanbod in Mechelen, Bonheiden, Lier, Heist-op-den-Berg en  

Antwerpen is de exploitatie van een gemeentelijk cultuurcentrum met een eigen programmatie niet aan  

de orde.

 Vóór we de plannen uittekenen bekijken we samen met jeugdhuis JoKa of een verhuis naar deze stek  

wenselijk is.
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ONDERNEMEN

	We blijven verder inzetten op de promotie van de lokale handelaars via de bestaande VZW Winkelpromotie  

(de Skwinkel-vzw). De gemeente blijft deze VZW verder ondersteunen met een jaarlijks werkingsbudget.

 Bij de verdere vernieuwing van onze dorpskernen kiezen we voor een vlakke bestrating. Dit zal het comfort voor 

winkelende voetgangers, gezinnen met kinderwagens, personen in een rolwagen, blinden en slechtzienden  

aanzienlijk verbeteren.

 We activeren een lokaal ondernemersnetwerk.

 De jaarlijkse netwerkavond blijft behouden. 

 Samen met onze ondernemers en zelfstandigen geven we verder uitvoering aan het Skwinkel-plan met een 

aantal gerichte acties. We promoten de Skwinkelbon, we ondersteunen de opstart van een digitaal platform voor 

online-verkoop voor handelaars, we geven een glossy Skwinkel-magazine uit en we voorzien nuttige opleidingen 

voor handelaars.

 Bedrijventerreinen zijn uithangborden van ondernemingszin en stimuleren duurzame werkgelegenheid.  We gaan 

dan ook voor een goede samenwerking en wisselwerking tussen de gemeente en de bedrijven in de bestaande 

industrie- en KMO-zones. 

 We gaan voor een duurzaam bedrijventerreinmanagement met aandacht voor onderhoud, verfraaiïng en  

duidelijke bewegwijzering.

 We maken een draaiboek op voor (startende) ondernemers met een overzicht van de vereiste vergunningen en 

toelatingen.  Deze, en nog andere nuttige info voor ondernemers, wordt aangereikt door een efficiënt  

gemeentelijk ondernemersloket.

 We passen de bedrijfsbelasting aan. Kleine, startende ondernemers kunnen minstens 2 jaar genieten van de  

vrijstelling Ondernemers in bijberoep krijgen minstens 3 jaar vrijstelling. Als de financiële situatie het toelaat, 

worden deze vrijstellingen nog verder uitgebreid. We willen immers ondernemen aanmoedigen.

 We starten een digitaal platform op voor handelaars en voor zelfstandigen met particuliere verkoop om hen te 

helpen bij de online verkoop.

 We ondersteunen de handelaars in de handelskernen bij de inrichting van hun gevels.

 De gemeente zorgt voor een goede spreiding van activiteiten en evenementen over de verschillende kernen en 

werkt daarvoor samen met de lokale handel en horeca en met de verenigingen. 

 We zetten onze gemeente op de kaart als “culinaire hot spot”, door de reeds aanwezige horecazaken optimaal 

promoten in ons toeristisch en cultureel aanbod. 

 We richten een horeca-raad op met vertegenwoordigers van de lokale horeca. Deze horeca-raad adviseert de 

gemeente, bijvoorbeeld rond acties ter promotie en ondersteuning van de lokale horeca.
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DIERENWELZIJN

	Dierenwelzijn ligt de Vlaming nauw aan het hart en verdient ook in onze gemeente de nodige aandacht.  

Sint-Katelijne-Waver was in 2013 één van de eerste gemeenten om een schepen voor dierenwelzijn aan te  

stellen. We behouden uiteraard deze bevoegdheid in het schepencollege.

 Dierenwelzijn is de verantwoordelijkheid van ieder van ons. Eigenaars hebben de plicht om voor hun dieren te 

zorgen en eventuele overlast te vermijden.

 Bij de politie verhogen we de kennis over de huidige wetgeving rond dierenwelzijn. Binnen het BODUKAP-korps 

is er al een inspecteur aangeduid hiervoor. Zij zal zich verder in het thema bijscholen en specialiseren. 

 Voor assistentiewoningen en woonzorgcentra van het Zorgbedrijf Rivierenland zoeken we steeds een  

menselijke oplossing om gezelschapsdieren toe te staan zonder dat ze overlast geven of schade berokkenen. 

Oudere mensen dwingen afstand te nemen van hun huisdier, blijkt te vaak een te grote emotionele klap.

 We willen meer afgebakende en veilige losloopzones voor honden, bovenop de reeds gerealiseerde.

 Wij zijn tegen onverdoofd slachten. Het slachten van dieren in huis is en blijft verboden en zal streng vervolgd 

worden. Bij elke slachting is het beperken van het lijden van het dier prioritair.

 We streven naar bijkomende bijenkasten en bijenhotels in onze gemeente omwille van het grote belang ervan 

voor de biodiversiteit.

 De N-VA behoudt het algemeen verbod op vuurwerk omwille van dierenwelzijn en de algemene veiligheid. Voor 

de twee jaarlijkse uitzonderingen geven we enkel nog toelating voor geluidsarm vuurwerk.

 In ons politiereglement nemen we een verbod op kermispony’s.

 Mensen die bekommerd zijn om het welzijn van onze dieren verdienen respect. We zetten mensen die dieren 

adopteren in de bloemetjes op onze website.

 We gaan in overleg met dierenverenigingen om te bekijken of er activiteiten en evenementen kunnen  

georganiseerd worden met en voor dieren.
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ONDERWIJS & KINDEROPVANG

Dat onze gemeente een onderwijsgemeente is, is duidelijk. Van peutertuin tot hogeschool, van speelplaats tot aula,  

van zandbak tot lessenaar, het hele schoolse spectrum is van basis tot hoger terug te vinden op ons grondgebied. 

Onze schoolgaande kinderen verdienen dan ook alleen het beste. En dat is kwaliteitsvol onderwijs in aangename 

schoolgebouwen. Het lijkt een evidentie maar de inhaalbeweging die onze gemeente de afgelopen 6 jaar heeft moeten 

maken was onwaarschijnlijk groot. De gemeente heeft ettelijke honderdduizenden euro’s op tafel moeten leggen om 

voor een aantal van onze eigen scholen het tijdperk van lekkende containerklassen definitief achter ons te laten.  

Onze kinderen kunnen nu leren en schoolgaan in een aangename, gezonde en kwalitatieve omgeving.

De brede school raakt meer en meer ingeburgerd in Sint-Katelijne-Waver. Zowel de gemeentelijke als de vrije scholen 

zetten de poorten steeds wijder open buiten de schooluren. 

Omdat leren iets is dat je levenslang doet, blijven we investeren in een leervriendelijke gemeente. We stoten het  

gemeentelijk onderwijs dan ook niet af en zullen “flankerend” het vrije onderwijs gepast en voldoende blijven  

ondersteunen.

	We optimaliseren de schoolroutekaart met toegankelijke en veilige fietsroutes naar de school. Dit doen we  

samen met de omliggende gemeentes. We digitaliseren deze kaart zodat ook ouders vanop de PC of de  

smartphone samen met hun kinderen de veiligste route kunnen uitstippelen.

 De schoolomgeving van de GLOC werd veiliger gemaakt. We bekijken ook voor de andere basisscholen in onze 

gemeente op welke manier we auto -en fietsverkeer zoveel mogelijk kunnen scheiden.

 We hebben een grote inhaalbeweging voor onze schoolgebouwen achter de rug. We blijven onze gebouwen nu 

goed onderhouden en werken hierbij pro-actief en toekomstgericht. 

 Leren leren doe je samen. We nemen als gemeente een coördinerende rol op en brengen alle basisscholen op 

ons grondgebied geregeld samen. 

 We ondersteunen onze vrije scholen door ze te betrekken bij gemeentelijke projecten zoals de aanpak van  

kinderarmoede waarbij we scholen, via een netwerk van vrijwilligers, huiswerkbegeleiding aanbieden.  

Een ander mooi voorbeeld is onze initiatie voor jonge start up-ondernemingen, een doorleefd pakket rond  

de lusten en lasten van ondernemen. We blijven dan ook inspelen op actuele noden en maatschappelijke  

tendensen en zullen ondersteunend blijven werken naar alle scholen.
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ONDERWIJS & KINDEROPVANG

	De Nederlandse taal verbindt ons allemaal. Dit geldt zeker voor ons onderwijs. Het Nederlands is dé sleutel tot 

integratie, tot de arbeidsmarkt, tot de buurt, de kruidenier, de kapper, de bakker om de hoek. Nederlands moet 

dan ook met de paplepel worden meegegeven. Ons onderwijs zal daar de nodige aandacht aan besteden en 

mijdt dan ook projecten rond thuis- of herkomsttalen. 

 Dat betekent niet dat onze leerlingen geen andere talen als vak kunnen kiezen. De Vlaming richt zich op de  

wereld. De Vlaming is meertalig. Maar Vlaanderen is Vlaams.   

 De gemeentelijke kinderopvang in Sint-Katelijne-Waver is voldoende en kwalitatief. Dit willen we zo behouden.

 Onze kinderopvang geeft voorrang aan werkende ouders - zowel tweeverdieners als alleenstaanden – en aan 

werkzoekenden die in een arbeidsmarktgericht traject stappen.

 Onze gemeente streeft naar meer occasionele én inclusieve kinderopvang. Ook kinderen met een beperking 

moeten volop kunnen gebruik maken van onze diensten.

 We zien erop toe dat Nederlands de omgangstaal blijft in alle kinderdagverblijven, zowel met de kinderen als met 

de ouders. Op die manier stimuleren we de kinderen én de ouders het Nederlands te oefenen. Aanvullend  orga-

niseren we dan ook voorleesmomenten, en bezoeken aan de bib.
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VEILIGHEID

Mensen kunnen zich pas echt thuis voelen in hun gemeente en in hun buurt als ze zich er veilig voelen.  

De afgelopen jaren heeft de N-VA, zowel in Sint-Katelijne-Waver, als op het Vlaamse en federale niveau, sterk  

ingezet op het uitbouwen van een echte veiligheidscultuur en een geïntegreerde aanpak van de veiligheidsproblematiek. 

Onze aanpak is hard waar het nodig is. We hanteren een nultolerantie tegenover diverse vormen van overlast.  

Vandalisme, lawaai-overlast, dealen en druggebruik, storten van zwerfvuil pakken we met een resem maatregelen 

kordaat aan. 

We boren steeds weer nieuwe en innovatieve methodieken en werkvormen aan op vlak van rekrutering, signalisatie en 

registratie en criminaliteits -en overlastbestrijding. 

Ook fenomenen als de toenemende verkeersonverdraagzaamheid, sluikstorten  of de toename van intra-familiaal geweld 

mogen we niet minimaliseren en verdienen een doordachte aanpak.

Kordaat maar doordacht gaan we door op de ingeslagen weg. Onze gemeente moet veilig blijven. En dat is geen zaak 

voor de ordediensten alléén, het gaat om een collectieve verantwoordelijkheid van de gemeente en van al haar inwoners. 

De mensen kennen hun straat en hun wijk immers als geen ander en kunnen samen met de gemeente en de politie tot een 

veilige gemeenschap komen. We zetten dan ook volop in op ons menselijk kapitaal en op  slimme technologieën en innovatie. 

	We pakken de veiligheid samen met onze inwoners aan. Zij zijn onze ogen en oren. Zij kennen de problemen 

van de buurt. We richtten reeds 6 Buurt-Informatie-Netwerken (BIN) op en streven ernaar om dit voor de hele 

gemeente te doen.

 We breiden de aparte BIN-Z voor ondernemers en horeca-zaken uit. Op die manier hebben zij een rechtstreekse 

lijn met de politie en verhogen we de pakkans na winkeldiefstallen.

 Indien zich nieuwe gevaarlijke tendensen voordoen, zoals steaming2 of holebi-haat, passen we ons politie-

reglement aan zodat er snel en streng kan worden opgetreden met GAS-boetes. 

 De politie werkt samen met onze sociale dienst, het arbeidsauditoraat en andere hulpverleners om gegevens met 

betrekking tot fraude en openbare veiligheid uit te wisselen. Zo komen we fraudeurs en radicaliserende jongeren 

sneller op het spoor. We gaan wel na, samen met de betrokken diensten en de privacy-commissie, dat de  

privacy niet wordt geschonden. 

 We vergroten de pakkans en strafkans van sluikstorters. Onze agenten en GAS-medewerkers  

(GAS = Gemeentelijke Administratieve Sanctie) zullen élke vorm van sluikstort verbaliseren.  

Ons netwerk van extra mobiele overlastcamera’s zal de pakkans gevoelig verhogen.3
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2 Afpersing door geweld in groep, vaak bij jongeren.
3 Zie ook deel “leefbaarheid” m.b.t. aanpak sluikstort.
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VEILIGHEID

	Sluikstorters die betrapt worden, kunnen zich verwachten aan een werkstraf. Ze zullen zelf mee sluikstort 

moeten opruimen. Enkel wie in de fysieke onmogelijkheid is om deze werkstraf uit te voeren, krijgt een boete 

opgelegd. 

 Onze agenten zijn vlot aanspreekbaar voor onze inwoners. Onze agenten zullen bemiddelen als het kan,  

maar kordaat optreden als het moet. 

 Onze agenten worden geselecteerd op basis van motivatie en talent ongeacht afkomst, geslacht, geaardheid 

of persoonlijke levensbeschouwing. Tegelijkertijd streven we naar een BODUKAP-korps dat steeds meer een 

afspiegeling van de bevolking is.

 We starten een samenwerking op met het “family justice center” van de stad Mechelen om de strijd tegen alle 

vormen van intra-familiaal geweld, seksueel geweld en partnergeweld op te voeren. Het “Family Justice Center” 

is een centrale plek waar slachtoffers van intrafamiliaal geweld terechtkunnen voor hulp. De politie zal nog meer 

samenwerken met hulpverleners, onze sociale dienst, justitie en andere overheidsdiensten om intrafamiliaal 

geweld op te sporen en te stoppen.

 Excessen op trouwstoeten en inbreuken op de verkeerswetgeving pakken we kordaat aan met strenge boetes.

 We leggen een gordel van slimme camera’s rond onze gemeente zodat we naast criminaliteits- en overlastbestrijding 

ook vooruitgang boeken inzake verkeersveiligheid en urgente medische tussenkomsten bij verkeersongevallen.  

Dit netwerk werkt ontradend en geeft, indien er toch feiten worden gepleegd, meer onderzoeksmogelijkheden.

 Voertuigen van  het BODUKAP-korps worden uitgerust met dashcams. Op die manier wordt de pakkans bij 

agressief verkeersgedrag en andere mogelijke overtredingen gevoelig verhoogd.

 We zetten in op bodycams om onze agenten te beschermen, daders te kunnen traceren maar ook om te waken 

over de klantvriendelijkheid en integriteit van het korps. 

 We promoten police-on-web omdat meldingen van overlast, klachten, criminaliteit of andere onregelmatigheden 

toegankelijker en digitaal moeten kunnen. 

 We doen beroep op verschillende informatiestromen, zoals registratie van GSM-signalen, afvalproductie en  

verkeersbewegingen om overlastplegers te betrappen en de veiligheid te verbeteren. 

 We pleiten voor het gebruik van drones met warmtesensoren binnen onze politiezone. Drones kunnen worden 

ingezet om voortvluchtigen op te sporen, om verdachte situaties te monitoren, om een beter zicht te krijgen op 

verkeersstromen en massa-evenementen zoals onze jaarmarkten, openluchtfuiven, enz...

	Wij promoten het KiVa-antipestprogramma bij onze scholen. Kiva is een wetenschappelijk onderbouwd pakket 

dat pestgedrag binnen de schoolmuren aanpakt. N-VA zet in op een warme en solidaire gemeenschap en dat 

begint van jongs af aan. Pestgedrag hoort niet thuis in onze gemeente!

 We investeren aanzienlijk in verkeersveiligheid en mobiliteit door bij infrastructuurwerken en heraanleg de zwakke 

weggebruiker en schoolgaande kinderen steeds centraal te zetten. Hoe we dat doen komt verder aan bod in het 

gedeelte “mobiliteit en openbare werken”.
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RUIMTE EN WONEN

Mensen wonen gráág in onze landelijke en groene woongemeente. Alle voorzieningen zijn vlakbij, de stad is nooit veraf, 

er is ruimte om te spelen en te sporten en er is steeds groen vlakbij, ook voor mensen die in één van onze kernen  

wonen.

Toch staat onze “ruimte” onder druk. De lintbebouwing zorgt voor files, door de schaarste aan woningen en gronden 

kunnen vele jongeren niet meer bouwen en wonen in hun eigen gemeente, de vergrijzing vraagt meer aangepaste  

woningen en voorzieningen en het aantal woningen moet, voor heel Vlaanderen, fors omhoog.

We moeten dan ook slim en doordacht met onze ruimte omgaan. N-VA Katelijne & Waver wil een uitgebreid “woonareaal” 

uitbouwen in onze gemeente waar voor elk wat wils is. Zo zorgen we ervoor dat onze gemeente een thuis is en blijft voor 

mensen met een kleinere portemonnee, voor jongeren die na hun studie in de stad terug afzakken naar “de heimat”, voor 

de steeds grotere groep alleenstaanden, voor tweeverdieners die op zoek zijn naar een ruimere woning, voor senioren  

die zoeken naar rust dichtbij alle mogelijke voorzieningen, enzovoort... 

We zorgen ervoor dat mensen niet alleen een persoonlijke en een professionele carrière kunnen uitbouwen in en rond 

onze gemeente maar ook een wooncarrière. Wie het nodig heeft ondersteunen we daarin, wie informatie zoekt over 

Sint-Katelijne-Waver als woongemeente moet die makkelijk vinden en we trachten een gezond evenwicht te bewaren  

in het aanbod aan woontypes. 

Dat doen we door slim om te gaan met onze beperkte ruimte en door in te breiden in plaats van uit te breiden.  

Het sociale woonaanbod brengen we stelselmatig tot op het peil van de Vlaamse objectieven. Bij grotere projecten 

vragen we ontwikkelaars  mee te investeren in de buurt en in voorzieningen en we dragen zorg voor ons historisch DNA 

door, vooral in de dorpskern van Onze-Lieve-Vrouw-Waver, het dorpszicht te beschermen.

Tot slot willen we een concept uitwerken rond betaalbaar wonen en wonen in eigen streek. Er gaapt een grote kloof  

tussen de prijsklasse van de sociale woning en die van de reguliere markt. Heel wat alleenstaanden, beginnende  

gezinnen en afgestudeerden komen niet in aanmerking voor een sociale woning maar hebben nog niet de spaarcent 

opgebouwd om een woning of een grond in onze gemeente te kopen. 

Dankzij een gezonde mix van maatregelen die ondersteunend en handhavend werken willen we ons divers  

woonareaal behouden. Zo zorgen we ervoor dat er een aanbod is iedereen. Van studentenkamer tot assistentiewoning. 

Van studio tot herenhuis. Dit slim en evenwichtig pakket aan maatregelen zal zorgen voor een “voor elk wat wils”  

aanbod in onze fantastische gemeente. 
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WONEN

	We zetten in op de ontwikkeling van onze kernen. Rond de dorpskern van Sint-Katelijne-Waver willen we nieuwe 

woonontwikkeling toelaten, uiteraard met aandacht voor mobiliteit en lokale recreatie. We werken voor de  

uitwerking van deze visie samen met het team van de Vlaamse Bouwmeester (o.m. om bouwdichtheid en  

bouwhoogte te bepalen).

 De bestaande woonuitbreidingsgebieden in de kernen Onze-Lieve-Vrouw-Waver en de Elzestraat worden zoveel 

mogelijk herbestemd naar gebieden waar open ruimte en groen primeert. Ook voor woonuitbreidingsgebieden 

tussen de kernen trekken we deze beweging door.

 We streven naar een gestage en duurzame groei van sociale woningen in onze gemeente. We maken dan ook 

een groeiplan op om het sociale objectief aan woningen, zoals het door de Vlaamse overheid wordt opgelegd,  

te behalen. 

 De huur van een sociale woning is tijdelijk. Toch stellen we vast dat mensen, ondanks hun verbeterde situatie 

nog te vaak blijven “hangen”. Voor nieuwe huurders is de wetgeving terecht aangepast door minister Homans. 

Maar ook voor mensen die al langer in een sociale woning wonen, bekijken we of de opstap naar een  

reguliere woning niet kan gemaakt worden. Die opwaartse sociale mobiliteit is goed voor de zelfredzaamheid  

van de mensen en door een efficiëntere doorstroom maken we plaats voor mensen die op dat moment écht  

een sociale woning nodig hebben.

 We passen het toewijzingsreglement voor sociale huurwoningen aan zodat mensen die reeds een band hebben 

met onze gemeente voorrang krijgen. Zeker voor inwoners die het wat moeilijker hebben is wonen in eigen streek 

des te belangrijker. De nabijheid van een goed netwerk van vrienden, buren, familie en mantelzorgers is vaak van 

cruciaal belang.

 We blijven streng toekijken op de kennis van het Nederlands bij het toewijzen van sociale woningen.  

De leefbaarheid van onze buurten of wijken staat of valt met communicatie. Als mensen niet kunnen praten met 

elkaar wordt het samenleven bijzonder moeilijk.

 We ontwikkelen een concept van betaalbaar wonen in eigen streek om starters, alleenstaanden en jonge  

gezinnen aan te moedigen een woning te vinden. Door te werken met erfpachtconstructies wordt de grond-

waarde van woningen en appartementen niet doorgerekend zodat de aankoopprijs wordt gedrukt. Dit kan met 

gronden van de gemeente maar we willen ook ontwikkelaars bij dit concept betrekken en afspraken maken met 

sociale huisvestingsmaatschappijen en het sociaal verhuurkantoor. We hebben hier reeds goede ervaringen  

mee op de Leyland site. 

 We kijken ook samen met ontwikkelaars naar nieuwe woonvormen zoals kangoeroewonen, samenhuizen en 

co-housing. 
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WONEN

	Bij elke nieuwe ontwikkeling gaat er aandacht naar voldoende kwalitatieve en betaalbare woningen voor mid-

denklasse-gezinnen. Het aanbod op de private woonmarkt moet versterkt worden om middeninkomens aan te 

trekken en aan onze gemeente te binden. Bij het aansnijden van nieuwe woongebieden willen we daar specifiek 

aandacht voor hebben door voldoende betaalbare en kwaliteitsvolle eengezinswoningen en appartementen te 

voorzien. 

 We zijn ons bewust van het groot aantal zonevreemde woningen in de gemeente (meer dan 1.000 woningen 

vooral in agrarisch gebied). We zorgen voor een  ruimtelijk beleid waarbij deze zonevreemde woningen optimaal 

worden ingebed in het buitengebied van onze gemeente, mét voldoende ontwikkelingsmogelijkheden maar  

tegelijkertijd met respect voor de resterende open ruimte.

 We werken een oplossing uit voor het woonontwikkelingsproject Maenhoevevelden. We houden rekening met 

de visie van de Vlaamse overheid, de risicovolle engagementen die de vorige bestuursploeg (2006-2012) heeft 

genomen, de behoeften op de lokale woningmarkt, de leefbaarheid en de wensen en belangen van de  

omliggende buurt.

 Ons Zorgbedrijf Rivierenland biedt een gamma aan thuisdiensten dat mensen in staat stelt zo lang mogelijk 

kwalitatief thuis te blijven wonen.  We maken dan ook afspraken met ons Zorgbedrijf om die dienstverlening te 

optimaliseren.

 Er moet een voldoende groot aanbod aan assistentiewoningen zijn. We laten hier volop de privé-markt spelen en 

zullen voor wijken waar het aanbod ondermaats blijft of voor wijken waar de prijzen te hoog blijven extra aanbod 

creëren vanuit Zorgbedrijf Rivierenland. Binnen deze projecten bedden we een lokaal dienstencentrum in.

 We zetten in op de vergroening en verduurzaming van onze bestaande bedrijventerreinen. Dat doen we in  

samenwerking met de bedrijven en de eigenaars van de terreinen.

 Onze woningen zijn deel van ons ruimtelijk DNA. De woonkwaliteit is dan ook van cruciaal belang voor de  

gemeente en voor het welzijn en de veiligheid van onze inwoners. We verplichten daarom eigenaars om voor  

elke nieuwe verhuring een conformiteitsattest voor te leggen. We voeren deze verandering stelselmatig in en 

beginnen met de woningmaatschappijen met een groot aanbod. Onze sociale dienst zal geen huurwaarborgen 

meer uitkeren indien de eigenaar van de woning geen conformiteitsattest kan voorleggen. We merken te vaak 

dat sociaal kwetsbare gezinnen in ongezonde woningen moeten leven.
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DUURZAAMHEID & LEEFOMGEVING

	Sint-Katelijne-Waver is en blijft een landelijke en groene woongemeente. Dat wil N-VA bewaken en dat moet wat 

ons betreft hand in hand gaan met de in -en uitbreiding van het aantal woningen. 

 We zetten in op de verdere ontwikkeling en versterking van meerdere “groene longen” in de gemeente.  

We denken aan het Sint-Michielspark, de oude spoorwegberm, domein Roosendael, het Waverwoud, het 

wandelbos Verloren hoek, het Vossenbergbos, het Zuurbos, het Pasbrugbos, het Militair Domein, het bosgebied 

langs de R6,enzovoort... 

 Het Waverwoud wordt verder uitgebouwd, zowel kwalitatief als kwantitatief. We willen dit verder uitbreiden,  

maar zeker ook toegankelijk, recreatief en educatief houden.

 Indien mogelijk doet de gemeente een aantal strategische aankopen van bossen bestaande om het publiek 

karakter van deze bossen te verzekeren, en om duurzame groene verbindingen tussen bestaande groen- en 

bosgebieden tot stand te brengen. 

 We werken voor het bosbeleid zoveel mogelijk samen met de beheerders op het terrein zoals Natuurpunt, het 

Agentschap Natuur en Bos en de Bosgroep Antwerpen Zuid. Bij de afspraken die we maken primeren de noden 

van de  recreatieve gebruikers zoals wandelverenigingen, mountainbikers en ruiters. Het aangelegde ruiterpad 

dat om en rond de Gasthuisbossen en het Vossenbergbos loopt is een voorbeeld van ecologie en recreatie en 

wordt als referentie gezien voor heel wat Vlaamse gelijkaardige projecten.

 Bomen, dieren en waterlopen kennen geen gemeentegrenzen. We werken dan ook samen met onze buurge-

meenten om grensoverschrijdende bossen en parken zoals de Fermerijbossen (Duffel) en de Brede Zeyp (Lier)  

te behouden en te versterken. 

 Naar voorbeeld van het Pasbrugbos realiseren we in iedere kern van onze gemeente een speelbos waar sport  

en spel hand in hand gaan met natuurontwikkeling en milieubewustzijn. Daarvoor werken we nauw samen met 

de jeugdraad, de jeugdverenigingen en de buurt rond het speelbos. 

 Om de vergroening van onze dorpskernen te bewaken voorzien we voor elke heraanleg van het openbaar  

domein voldoende plaats voor inheemse bomen, bloemen en struiken. Zo maken we ons grijs groener.

 We ontwikkelen een integraal waterplan voor Sint-Katelijne-Waver dat huidige en toekomstige initiatieven in kaart 

brengt en een duidelijke lijn uittekent voor het integrale waterbeheer. In het afgeven van omgevingsvergunningen 

moeten we streng toekijken op waterbuffering en infiltratie. Bij het aansnijden van nieuwe verkavelingen voorzien 

we in voldoende open grachten en wadi’s.

 De gemeente geeft het goede voorbeeld en investeert in energiezuinigheid en duurzaamheid. Zo blijven  

we inzetten op de vervanging van stookinstallaties, energiezuinige verlichting, isoleren van daken en muren,  

een duurzaam wagenpark, hoogrendementsglas,  doorgedreven afvalsortering, duurzaam groenbeheer,  

sensibilisering via het onderwijs, sport- en jeugdverenigingen en verstandig gebruik van zonnepanelen.
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DUURZAAMHEID & LEEFOMGEVING

	We onderzoeken de oprichting van een (inter)gemeentelijke energiecoöperatie waaraan inwoners kunnen  

participeren voor de productie van duurzame energie op het grondgebied van de gemeente (vb. door  

zonnepanelen op de daken van gemeentelijke gebouwen, etc.).

 We gaan voor een nultolerantie tegen sluikstorters. Het huidige zwerfvuilplan is al een verbetering maar zwerfvuil 

blijft een “plaag”. We zetten nog meer in op sensibilisering enerzijds door samen te werken met verenigingen, 

scholen en beheerders van bedrijventerreinen. Anderzijds verhogen we de pakkans door verder te investeren  

in overlastcamera’s.

 We behouden de opruimacties in samenwerking met de verenigingen en buurtcomités. De straten en bermen 

worden properder en de verenigingen verdienen een centje bij. 

 We ontwikkelen een app zodat onze inwoners sluikstort en uitpuilende vuilbakjes maar ook overstroomde  

rioolputjes, putten in de weg, edm… eenvoudig via de smartphone kunnen melden.

 Organisatoren van evenementen zorgen dat het openbaar domein na festiviteiten er terug proper bijligt.  

Dit namen we al op als voorwaarde in hun tijdelijke vergunning. Voor evenementen met een gemeentelijke  

uitstraling voorzien we na afloop ondersteuning door veegwagens. We zetten dit verder door.

 We maken de afvalbakken en papiermanden slimmer, door ze uit te rusten met sensoren en andere slimme 

toepassingen zodat we kunnen zien wanneer de vuilbakken bijna vol zijn en het dus tijd is om ze leeg te maken. 

Voor de aankoop ervan werken we samen met andere gemeenten.

 Sluikstorters die betrapt worden, kunnen zich verwachten aan een werkstraf. Ze zullen zelf mee sluikstort 

moeten opruimen. Enkel wie in de fysieke onmogelijkheid is om deze werkstraf uit te voeren, krijgt een boete 

opgelegd. 

 Voor ons groenbeheer werken we zoveel mogelijk samen met dienstverleners die inzetten op sociale tewerkstelling 

(zoals WEBO en Natuur- en Landschapszorg). We nemen dit op als criterium in onze openbare aanbestedingen. 

 In kader van de dorpskernvernieuwing bekijken we of er plaats is voor een “City Tree”. Dit is een slimme  

installatie van planten, regenwateropvang, rustbanken en zonnepanelen. Een city tree is slim, mooi en  

heeft hetzelfde effect op onze luchtkwaliteit als 275 bomen samen. We bekijken ook de plaatsing van  

een extra “smart flower”, net zoals er al eentje in Roosendael staat.

 Bij openbare aanbestedingen wordt duurzaamheid steeds meer een beoordelingscriterium.
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200 punten programma

LAND- EN TUINBOUW

	We gaan voor een divers land- en tuinbouwlandschap waarin de verschillende niches van de land- en  

tuinbouwsector actief kunnen zijn en ruimte vinden om te ondernemen. We denken aan glastuinbouwbedrijven, 

volle grond tuinbouw, melkveebedrijven, akkerbouw, enzovoort...

 We geloven in het belang van de “korte keten” en maken gebruik van verschillende initiatieven om de band 

tussen de land- en tuinbouwsector en de lokale consument te versterken door de promotie van thuisverkoop  

en het kopen van lokaal geproduceerde groenten- en fruit.

 We overtuigen de land- en tuinbouwbedrijven om hun bedrijven optimaal in te passen in het landschap  

en hun omgeving, onder meer door ingroening met streekeigen bomen en planten.

 We zorgen voor een bestemmingswijziging van zonevreemde landbouw aan de Rozendaelweg van bos naar 

agrarisch gebied en aan de Hagelsteinweg van recreatiegebied naar agrarisch gebied. Deze gebieden worden 

immers al decennia gebruikt voor land- en tuinbouw, maar hebben op het gewestplan vaak een andere  

bestemming (vb. bosgebied), waardoor de land- en tuinbouw met beperkingen geconfronteerd wordt.  

Die beperkingen werken we weg door een herbestemming naar agrarisch gebied.

 We gaan voor een goede samenwerking en wisselwerking tussen de gemeente en bedrijven zoals BelOrta en 

GreenYard in het bestaande industriële agrocomplex. We willen dat dit  agrocomplex zich binnen het bestaande 

industriegebied optimaal en duurzaam kan ontwikkelen onder meer met het oog op een duurzame  

werkgelegenheid.

 We optimaliseren de werking van de land- en tuinbouwadviesraad door een nauwere samenwerking tussen  

de gemeentelijke administratie, het college van burgemeester en schepenen en de adviesraad.
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PAARDENHOUDERIJ

	Onze gemeente wordt steeds meer een paardengemeente en dat willen we aanmoedigen.  

De paardenhouderij is immers een zinvolle, duurzame en groene activiteit die een meerwaarde biedt aan het 

groene karakter in onze landelijke woongemeente en hand in hand kan gaan met de land -en tuinbouwsector. 

Bovendien is de paardenhouderij een belangrijke trekker van economische ontwikkeling.

 We zetten volop in op de ontwikkeling van de paardensector door in het vergunningenbeleid een haalbaar kader 

te hanteren, zodat het mogelijk is paardenstallingen en aanhorigheden zoals een buitenpiste of een stapmolen, 

gemakkelijker te vergunnen bij een bestaande woning in agrarisch gebied.

 We overtuigen de paardenhouderij om hun paardenstallingen optimaal in te passen in het landschap en  

een duurzaam weidebeheer toe te passen.

 We gaan voor de verdere ontwikkeling van het succesvolle gemeentelijk ruiterpad. We trekken het pad door  

naar de Brede Zeyp en het Fort van Koningshooikt en willen ook richting Onze-Lieve-Vrouw-Waver  

uitbreiden. Dit doen we nog steeds door goede afspraken te maken met eigenaars en beheerders.  

We onderzoeken ook in andere delen van de gemeente de mogelijkheden om ruiterpaden aan te leggen  

(vb. in het bosgebied langs de R6).

 We realiseren via een publiek-private samenwerking nieuwe recreatieve hippische infrastructuur  

(met binnen- en buitenpistes), zodat deze infrastructuur ingezet kan worden in het gemeentelijk sportbeleid 

(publieke toegankelijkheid voor derden en verenigingen). Op die manier krijgen onze lokale paardenhouders de 

mogelijkheid om hun sport optimaal te beleven op het gemeentelijk grondgebied.

 We richten een hippische adviesraad op, samengesteld uit paardenhouders actief op het gemeentelijk  

grondgebied.

 We zien erop toe dat de ondersteuning vanuit de gemeente naar deze sector gevoelig wordt opgeschroefd.
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MOBILITEIT & OPENBARE WERKEN

	We zetten onze dorpskernvernieuwing door. De uitgestippelde participatietrajecten voor Onze-Lieve-Vrouw- 

Waver en het Centrum moeten in het voorjaar van 2019 tot een plan van aanpak leiden om de kernen in  

de volgende legislatuur  grondig te hernieuwen.

 Bij de heraanleg hebben we bijzondere aandacht voor de verkeersveiligheid van zwakkere weggebruikers 

zoals senioren, schoolgaande kinderen en mensen met een beperking. We zorgen er ook voor dat er een vlotte 

doorstroom is van het fiets -en autoverkeer, dat het groen overheerst op het grijs en dat er ruimte is voor onze 

ondernemers en onze lokale middenstand, zowel buiten op de terrassen als binnen in de handelszaken. 

 De eerste grote werf “dorpskernvernieuwing” is die van Onze-Lieve-Vrouw-Waver. Met respect voor het  

aanwezige erfgoed en rekening houdende met de inzichten vanuit het participatietraject worden het dorpsplein, 

de Wissel en delen van Bosstraat, Dijk en de Leemstraat grondig heraangelegd. Daarna volgt het centrum  

van Katelijne.

 We geven, samen met Pidpa/HidroRio en Aquafin, verder uitvoering aan de verschillende grote riolerings-

projecten. Op die manier zuiveren we het gemeentelijk afvalwater en voorzien we in de aanleg van nieuwe wegen 

en kwaliteitsvolle en brede fiets- en voetpaden. We besteden daarbij steeds aandacht aan een vlotte doorstroom 

van àl het verkeer en hebben bijzondere aandacht voor de veiligheid van schoolkinderen en fietsers. 

 Volgende straten staan op onze planning voor de volgende jaren: Molenstraat, Leemstraat, Berlaarbaan,  

Bosstraat, Wolvestraat, Waverstraat, Zonstraat, Bredeheide, Wilsonstraat, Kempenarestraat, Vossevelden,  

Beukendreef, Netestraat, Fermerijstraat, Bergstraat, Oude Bergstraat, Heivelden, Heiken, Rozenlaan, Dorp,  

Dijk, Lintseheide, Schorsemolenstraat, …

 We verduidelijken de bewegwijzering naar onze parkeergelegenheden.

 Bij de aanleg van nieuwe wegen houden we rekening met het rijcomfort en rolgeluid. Daar genieten zowel de 

weggebruikers als de omwonenden van.

 We houden de vinger aan de pols aangaande de R6. We blijven ijveren voor de nodige milderende maatregelen.

 Aannemers worden verplicht om hun werven zo efficiënt mogelijk te organiseren met bijzondere aandacht voor 

mobiliteit en de toegankelijkheid voor zwakke weggebruikers. 

 We gaan voor een evenwichtige mobiliteit onder het motto “een plaats voor iedereen, en iedereen op zijn plaats”. 

We streven naar vlot én veilig verkeer.

 De aanhoudende fileproblematiek, de toenemende maar aan te moedigen “fietsgekte” en de technologische 

boost aan e-bikes doen Vlaanderen op een ongeziene fietsgolf surfen. Omdat we die trein, of beter gezegd fiets, 

niet willen missen zetten we, bovenop de inspanningen van de afgelopen jaren, verder in op een doordacht  

pakket fietsmaatregelen.
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MOBILITEIT & OPENBARE WERKEN

	We tekenen het bestaande netwerk aan fietsstraten verder uit.

 We beveiligen oversteekplaatsen door betere verlichting, eventuele voorrangslichten, smileys en duidelijke  

signalisatie.

 We voeren verdere onderhandelingen met Infrabel over de fietsveiligheid van de stationsomgeving.  

We kunnen ons absoluut niet verzoenen met de passage van de fiets-o-strade over de parking van een druk 

treinstation en dringen aan op een oplossing die in de lijn ligt van het studiewerk dat het gemeentebestuur  

reeds liet verrichten.  

 We dringen verder aan op een veilige fietsverbinding over of onder de Stationsberg om de fietsveiligheid en  

de mobiliteit in het algemeen te bevorderen.

 We plaatsen meer fietsstallingen bij bushaltes, in woonkernen, aan winkels en aan horeca-zaken.

 We investeren in mooie en vlakke wegbedekking van fietspaden zodat het rijcomfort erop vooruit gaat en de 

kans op ongelukken en valpartijen kleiner wordt. Ook bij herstellingen staat rijcomfort en fietsveiligheid voorop. 

Aannemers die dit niet respecteren bij oplevering moeten hun huiswerk opnieuw maken.

 We houden rekening met de adviezen van Fietsersbond en Fietsberaad Vlaanderen.

 We weren het vrachtverkeer uit onze dorpskernen en woonstraten maar bieden wel alternatieve en bruikbare 

routes aan. 

 We bouwen het netwerk van ANPR-camera’s (dit zijn camera’s met automatische nummerplaatherkenning)  

stelselmatig uit. De trajectcontroles leiden tot rustiger verkeer zonder de nadelen van verkeersdrempels of 

bloembakken die schokken veroorzaken voor omwonenden of zigzaggende voertuigen.

 Waar zinvol en mogelijk voorzien we nieuwe alternatieve voet- en fietsverbindingen. 
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200 punten programma

FINANCIËN, PERSONEEL & DIENSTVERLENING

De financiële draagkracht van onze gemeente werd de afgelopen bestuursperiode nauwlettend opgevolgd.  

Dankzij een aantal gerichte besparingen zijn we er in geslaagd méér te investeren in wegen, openbaar domein en  

gebouwen én hebben we de gemeentebelastingen als één van de enige gemeenten in Vlaanderen kunnen verlagen. 

Om onze doelstellingen te behalen vragen we ons terecht af of we alles zelf nog moeten doen. We willen onze  

economie immers zuurstof geven, onze ondernemers ondersteunen en tegelijkertijd ook rondom ons kijken en zien  

of we bepaalde taken intergemeentelijk kunnen aanpakken. 

Tegelijkertijd geven we niets uit wat we niet aankunnen en leggen we fondsen aan om onze eigen pensioenlasten op  

te vangen en slim te investeren.

Op dit elan willen we doorgaan. De N-VA wil de gemeente beheren als een goede huisvader en ervoor zorgen dat onze 

mensen op beide oren kunnen slapen. 

Ook de dienstverlening en de inspraak zijn drastisch verbeterd deze legislatuur.

We zijn ingestapt in verschillende sociale media zoals Facebook, Twitter en Hoplr. De webstek werd in een mooi nieuw 

kleedje gestoken. Het digitale loket werd uitgebreid, alsook de openingsuren van het gemeentehuis. Dit alles werd  

overgoten met een dynamische en frisse nieuwe gemeentelijke huisstijl en logo.

De organisatie van de kernraden was een schot in de roos.

	Vlaanderen legt een budget in evenwicht op voor de hele bestuursperiode. N-VA wil echter verder gaan en élk 

jaar een budget in evenwicht indienen. We streven naar een begroting die een ambitieus investeringsprogramma 

vertaalt in een meerjarenplan dat wordt opgesteld en uitgevoerd zonder belastingen te verhogen. 

 De structureel recurrente uitgaven moeten steeds lager zijn dan de recurrente inkomsten.

 We creëren een gunstig ondernemersklimaat door onze bedrijventerreinen optimaal te onderhouden,  

winkelruimte te voorzien in onze dorpskernen en we streven er naar de gemeentebelasting voor bedrijven te 

hervormen, vooral voor startende ondernemers en mensen met een bijberoep.

 We bekijken of er een intergemeentelijk initiatief kan worden genomen om een “subsidie-ambtenaar” aan te  

stellen. Deze medewerker zoekt en screent alle mogelijke subsidiekanalen waar onze gemeente baat bij zou 

kunnen hebben. Het is dan ook de bedoeling dat deze medewerker zichzelf terug verdient.

 Indien er ruimte komt voor een verlaging op de inkomstenbelasting zullen we niet nalaten deze opnieuw door  

te voeren. Dit komt ten goede aan iedereen die werkt, spaart en onderneemt. 
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FINANCIËN, PERSONEEL & DIENSTVERLENING

	De laatste jaren zijn er enkele broodnodige investeringen gedaan. We bouwen een nieuw woonzorgcentrum, tal 

van wegen en buurtparkings werden aangelegd, het aantal speelterreinen werd aanzienlijk uitgebreid, er is een 

cameranetwerk uitgebouwd, enzovoort … We blijven investeren en doen dat doelmatig, in veiligheid, netheid en 

infrastructuur. Opnemen van leningen of andere financieringsvormen, doen we enkel als we daarvoor voldoende 

financiële draagkracht hebben. We gaan niet lenen  voor exploitatie-uitgaven, aflossingen van leningen en rente-

betaling.  

 We organiseren een grondige patrimoniumscreening en bekijken wat kan verkocht worden. Deze opbrengsten 

kunnen we gebruiken om investeringen te bekostigen zónder te lenen én om een fonds aan te leggen dat de stij-

gende pensioenlasten van de statutaire ambtenaren opvangt. Het is wel niét de bedoeling om een ondoordachte 

uitverkoop te houden van ons gemeentelijk patrimonium.

	We streven naar een efficiënte en slanke overheid door in te zetten op digitalisering en automatisering. We willen 

ook meer gebruik maken van externe krachten om bijvoorbeeld piekmomenten op te vangen en stellen sterk in 

vraag of we als gemeente alles zélf nog moeten doen.

 Een moderne en transparante overheid heeft aandacht voor welbevinden op de werkvloer, coachend leider-

schap, levenslang leren en leeftijdsbewust personeelsbeleid. Het gemeentebestuur delegeert dit volledig naar de 

algemeen directeur van de gemeente maar houdt wel de vinger aan de pols. 

 Op de website van de gemeente kunnen inwoners en bedrijven voorstellen doen die bijdragen tot een gezond 

financieel beleid.

 Subsidiëring aan derden wordt gekoppeld aan duidelijke en meetbare doelstellingen. We stimuleren deze part-

ners bovendien ook eigen inkomsten te verwerven. Dat maakt hen minder afhankelijk van overheidssteun. 

 Het aanvragen, toekennen, uitbetalen en opvolgen van subsidies wordt gedigitaliseerd en vereenvoudigd.

 We blijven de dienstverlening naar onze burgers verder optimaliseren met een nog uitgebreider digitaal loket, 

zonder het persoonlijk contact uit het oog te verliezen.

 We blijven veel aandacht hechten aan de stem van onze inwoners, aan informatie en participatie. We houden 

dan ook vast aan onze kernraden en zullen 2 keer per jaar per kern de boer op gaan om mensen te informeren 

over belangrijke dossiers en om met hen in gesprek gaan.
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